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 Protokół  

z XXXVI Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej 28 marca 2018r. 

 

Posiedzenie XXXVI Sesji rozpoczął o godz. 15
30 

  Przewodniczący Rady Gminy 

Sadlinki Wojciech Berent wypowiadając słowa: „Otwieram XXXVI Sesję Rady Gminy 

Sadlinki”. 

  Przewodniczący Rady Gminy przywitał P. Wójt, Przedstawiciela Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Gdańsku  Rejon Dróg Sztum – Alicję Bednarczyk, Pełnomocnika Starosty 

ds. Inwestycji i Infrastruktury  – Wojciecha Łacha, Lekarza Powiatowego Weterynarii            

w Kwidzynie – Józefa  Świokło, radnych, sołtysów. 

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 11 radnych  w związku z czym  

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki stwierdził prawomocność obrad (lista obecności  

stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

W. Berent -  Przewodniczący Rady – odczytał porządek obrad. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad sesji. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich w Gdańsku. 

3. Wystąpienie przedstawiciela Starostwa Powiatowego w Kwidzynie. 

4. Wystąpienie Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kwidzynie. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2018r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Sadlinki na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Sadlinki na okręgi wyborcze. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sadlinki w 2018 roku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznym 

przedszkolu oraz oddziałach przedszkolnych przy szkole podstawowej prowadzonych 

przez Gminę Sadlinki w czasie przekraczającym wymiar zajęć podstawy programowej 

wychowania przedszkolnego. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o połączenie Gminy Sadlinki i Gminy 

Gardeja w celu utworzenia okręgu wyborczego. 

13. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV  Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski. 

16. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

Ad.2. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – poprosił o krótkie sprawozdanie Panią Alicję 

Bednarczyk. 

A. Bednarczyk  - w ubiegłym roku nie wykonaliśmy inwestycji i na bieżący rok również nie 

planujemy. Niestety jestem szeregowym pracownikiem i niewiele powiem. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – troszeczkę jesteśmy zawiedzeni. Pan Dyrektor jest 

zapoznany z naszymi bolączkami. 

A. Michalska – radna – jestem mieszkanką Okrągłej Łąki i proszę przekazać – droga 611         

i 532 jest nie do przejechania, cały odcinek. Są wielkie wyboje, droga jest bardzo wąska. 

Należałoby chociaż pobocza z jednej strony zerwać. W lesie droga nie dochodzi  nawet 2 m. 

Trudno jest się wyminąć. Będę jeszcze pisała  pismo w tej sprawie. 

E. Krajewska – Wójt – na spotkanie powinna przyjechać właściwa osoba. Zwrócimy się 

ponownie z zaproszeniem P. Dyrektora osobiście. Trudno naszym radnym rozmawiać w ten 

sposób, chcemy poważnie rozmawiać, żeby z nami była bezpośrednia rozmowa. Rozmowa 

powinna być przerwana Panie Przewodniczący i ja bym prosiła, żeby przyjechał ktoś 

poważny, żeby była możliwość poważnej rozmowy. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – przychylam się do wniosku P. Wójt i myślę, że 

rozmowa nie ma sensu. Przygotowaliśmy się do tej sesji, chcielibyśmy zadać kilka pytań, 

dlatego jesteśmy zmuszeni odłożyć tę rozmowę. Niemniej jednak dziękuję Pani za przybycie. 

Ad. 3.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – poprosił Pana Wojciecha Łacha – pełnomocnika ds. 

Inwestycji i Infrastruktury. 
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W. Łach – ogólnie mamy 235,639 długości dróg powiatowych, gm. Sadlinki  stanowi 15%. 

Przebudowaliśmy  trzy przepusty – 108 tys. zł. Wykonaliśmy odwodnienie rowów – 

Olszanica od skrzyżowania Białki. Koszenie poboczy odbyło się w dwóch wariantach. Na 

zimowe utrzymanie dróg wydaliśmy do tej pory 80.450zł. Bieżące utrzymanie oznakowań 

pionowych 922 zł. W części inwestycyjnej – przebudowa mostu w Bronisławowie – po 

przetargu 1.076 mln – firma „Mosty Kujawy”. Koniec planowany jest na 17 lipca 2018r. 

Starostwo złożyło wniosek na drogi i liczymy na 50% dofinansowania.  Następna inwestycja 

– Rusinowo – Nebrowo Wielkie. Ogłosimy zamówienie publiczne – szacunkowy koszt – 76 

tys. zł.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – jaki będzie czas realizacji remontu drogi Grabowo – 

Nebrowo Wielkie? 

W. Łach – droga będzie podzielona na trzy etapy ze względu na pozyskiwanie środków na 

drogi lokalne. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – droga Olszanica – Olszanica, jaki jest rozwój w tej 

kwestii? 

W. Łach – do końca czerwca br. my wykonamy projekt, podejmiecie uchwałę o przejęciu 

drogi i powstanie porozumienie między P. Wójt i Starostą, remont będzie w przyszłym roku. 

M. Bryl – sołtys – my mamy drogi powiatowe, droga nad jeziorem przy wale, dziury 

przeogromne, grozi wypadkiem, utratą koła. Mam problem, z mieszkańcami wsi ustaliliśmy, 

żeby zrobić pobocze. Czy my musimy mieć jakieś zezwolenie na zebranie poboczy? My nie 

mamy chodników. 

W. Łach – technologia się nie zmieni będą to remonty cząstkowe. Trzeba by wykupić grunty, 

ponieważ pobocza są zbyt wąskie. Szerokość korony drogi powinna spełniać parametry           

z rozporządzenia. Gmina Sadlinki ma jedne z lepszych dróg w porównaniu do innych gmin. 

Jeśli chodzi o pobocza, proszę wystąpić do zarządu, to jest do rozwiązania. 

M. Tadejewski – radny – mamy intensywne prace geodezyjne na terenie odcinka Grabowo – 

Nebrowo, czy to jest związane z remontem? 

W. Łach – tak. 

P. Piszczewiat – sołtys – wywożą za wał gruz, z ziemią pomieszany, czy ktoś coś wie? 
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W. Łach – nic nie wiem. Na trasie Olszanica – Olszanica ktoś sobie usypał gruzem wjazd, nie 

wolno bez pozwolenia. 

A. Gędłek – radna – ta droga gruntowa Olszanica – Olszanica będzie naprawiana? 

 W. Łach – tak. 

A. Gędłek – radna – fragment drogi powiatowej utwardzonej 612 z wojewódzką                   

w Olszanicy, ten fragment drogi jest wąski,  pobocza są wyższe. Trzeba by było te pobocza 

uzupełnić. 

W. Łach – planujemy ścięcia poboczy, to jest uzależnione od ceny, środków. 

A. Gędłek – radna – w Olszanicy, droga asfaltowa, te dziury będą naprawiane? 

W. Łach – w ramach remontów cząstkowych będziemy uzupełniać. 

E. Krajewska – Wójt – ile razy w tym roku będzie obkaszanie traw przy drogach i czy 

można przyspieszyć pierwsze koszenie? Czy jest możliwość naprawy chodnika w Nebrowie 

Wielkim w stronę cmentarza? Jeżeli chodzi o ten  gruz to trzeba wezwać policję, jeżeli to robi 

osoba prywatna. Proszę zwrócić uwagę na suche drzewa przy tych drogach powiatowych. 

Prosiłabym o nowy przegląd drzew. 

W. Łach – dwukrotne koszenie. Przewidzieliśmy w 50% ilość koszonych traw i również,   że 

będzie koszenie traw trzeci raz. Jeżeli chodzi o chodnik, wszystko zależy od pieniążków. Dwa 

wnioski o wycięcie drzew dotarły. W czasie objazdów zdecydujemy. 

M. Gruszczyński – sołtys – chciałbym przypomnieć o zlikwidowaniu zastoisk wody               

w Wiślinie koło przystanków autobusowych. Z tych przystanków  korzystają dzieci. Jeżeli 

chodzi o odtwarzanie rowów,  proszę zwrócić uwagę na suche drzewa. Tam są topole bardzo 

mocno podkopane, stanowią zagrożenie. 

W. Łach – pracownik jutro przejedzie po terenie, napiszemy wniosek. Niekoniecznie 

wszystkie drzewa będą wycięte. Przejadę się, obejrzę ten przystanek. 

M. Tadejewski – radny – proszę potraktowanie chodnika jako jednego przez całą wieś. Ten 

chodnik przez centrum Nebrowa jest nie do przejścia. 

M. Bryl – sołtys – ta zatoczka w Glinie również jest nierówno, przy drodze rosną topole, 

których konary dotykają wału, może chociaż podciąć w Glinie przy jeziorze.  
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A. Chojnacka – Oliwa – sołtys – chodzi o chodnik w kierunku cmentarza. Wjazdy do 

gospodarstw – proszę zwrócić uwagę i poszerzyć ten wjazd. Płytki są poniszczone. Po 

udrożnieniu rowów  w Nebrowie Wielkim znaki leżą w rowie. Może przepusty zrobić, żeby 

dzieci nie uciekały do rowów. 

W. Łach – znaki będą poprawione. Wiaty, trochę się dziwię, że nawierzchnia drogi jest          

z dróg powiatowych. 

A. Chojnacka – Oliwa - sołtys -  to nie chodzi tylko o rolników ale przyjeżdżają TIRY, żeby 

coś wziąć lub przywieźć i się niszczy. Proszę o fachowe spojrzenie. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował p. pełnomocnikowi i życzył aby 

wszystkie prośby radnych i sołtysów się spełniły. 

Ad. 4.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – poprosił Powiatowego Lekarza Weterynarii                 

w Kwidzynie Pana Józefa Świokło o przekazanie bieżących informacji. 

J. Świokło - podziękował za wyrażenie zgody na zreferowanie problemu dot. afrykańskiego 

pomoru świń. Pomór dzików, na początku tylko na Podlasiu. Najbliższy przypadek 30 km na 

wschód od Elbląga. Wirus jest nie szkodliwy dla człowieka. Nie wymyślono szczepionki 

antyszczepionki na tę chorobę. Prosimy o rozpropagowywanie tego problemu. Obszary są 

objęte zagrożeniami tam, gdzie stwierdzono SF u dzików, bioasekuracja gospodarstw. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – ile na terenie gminy Sadlinki mamy hodowli świń? 

J. Świokło – nie wiem ile na terenie waszej gminy. Już jest dużo gospodarstw, które są puste. 

M. Gruszczyński – sołtys – jak sprawa się ma tam, gdzie są fermy a tych rolników, którzy 

hodują sobie świnkę na własny użytek? 

J. Świokło – przede wszystkim – 1 czy 10 świnek – postępowanie administracyjne jest takie 

same. 

M. Zdankiewicz – radny – wspomniał pan, że choroba ta nie jest groźna dla ludzi, to co się 

stanie, gdybym zjadł to chore mięso. Z czym my walczymy? 

J. Świokło – zarażają się inne świnie, nie ma leczenia, nie ma żadnego antidotum. Włośnicę 

zabije jedynie głębokie mrożenie (-30 stopni). 
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J. Gutmański – radny – mówił pan o różnych obostrzeniach, zamyka się produkcję. Co 

dalej, jeśli będzie spadek pogłowia. Nie daje się człowiekowi alternatywy. 

J. Świokło – to jest pytanie do ministra. 

A. Gędłek – radna – maty w zimie nie działają. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za wyczerpującą wypowiedź. 

Ad. 5.  

W związku z faktem, że nie było zapytań i interpelacji radnych, nie było odpowiedzi. 

Ad. 6.  

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. 

W. Berent – Przewodniczący Rady -  dodał, że również brał udział w „Stole 

Wielkanocnym” w Ryjewie, dwa koła z terenu gminy Sadlinki otrzymały nagrody. 

Ad. 7.  

W Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie uchwały dotyczącej zmian 

w budżecie gminy Sadlinki na 2018r. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXVI/220/2018 Rady Gminy Sadlinki                

w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2018r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.8. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXVI/221/2018 Rady Gminy Sadlinki               

w sprawie podziału Gminy Sadlinki na stałe obwody głosowania, ustalenie ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 9.  

W. Berent – Przewodniczący Rady - otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

podziału gminy Sadlinki na okręgi wyborcze. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXVI/222/2018 Rady Gminy Sadlinki               

w sprawie podziału gminy Sadlinki na okręgi wyborcze. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXVI/223/2018 Rady Gminy Sadlinki               

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sadlinki w 2018 roku. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 11. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą opłat za korzystanie         

z wychowania przedszkolnego. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXVI/224/2018 Rady Gminy Sadlinki               

w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych 

wychowaniem przedszkolnym w publicznym przedszkolu oraz oddziałach przedszkolnych 

przy szkole podstawowej prowadzonych przez Gminę Sadlinki w czasie przekraczającym 

wymiar zajęć podstawy programowej wychowania przedszkolnego. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 12. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXVI/225/2018 w sprawie wyrażenia opinii       

o połączenie Gminy Sadlinki i Gminy Gardeja w celu utworzenia okręgu wyborczego. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 13.  

Za przyjęciem  protokołu z obrad XXXV  Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 11 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 14. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych nie było. 

Ad. 15. 

J. Piskor – radny – kiedy będzie następna sesja? 

E. Krajewska – Wójt – proponuję aby kolejna sesja odbyła się 17 kwietnia 2018r. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – przychylam się do wniosku P. Wójt, następna sesja 

odbędzie się 17 kwietnia 2018r., komisje 16 kwietnia 2018r. Chciałbym przypomnieć, żeby 

składać oświadczenia majątkowe. W związku z tym, że jesteśmy przed Świętami 

Wielkanocnymi składam wszystkim życzenia zdrowych, spokojnych Świąt Wielkanocnych 

również dla rodzin. 

E. Krajewska – Wójt – przyłączam się do życzeń, zdrowia przede wszystkim, spokoju dla 

wszystkich. 

Ad. 16. 

O godz. 17
50 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XXXVI Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

Protokółowała: 

Brygida Formela 
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